
Protokół Nr 43 
z posiedzenia Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 

Miejskiej w Strykowie, które odbyło się w dniu 
10 lutego   2010 r. 

 
Posiedzenie Komisji prowadził jej przewodniczący radny Andrzej Pożarlik.  
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji wg załączonej listy obecności oraz goście 
zaproszeni. 
Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Analiza zgodności  i sposób realizacji  uchwały  Nr LI/374/2006 Rady 
Miejskiej w Strykowie z dnia 26 kwietnia 2006 r.  w sprawie  ustalenia 
zasad usytuowania na terenie Gminy Stryków miejsc sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych z  ustawą  z dnia 26 października 1982 
r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi ( Dz. U. z 
2007 r. Nr 70, poz. 473  z późn. zmianami) . 

 
2. Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia został zaakceptowany przez członków Komisji. 
 
Ad.1 
Przewodniczący Komisji  zwrócił się  do Pani Anny Sasin Sekretarza Miasta - Gminy 
Stryków o wyjaśnienie  pojęcia ,, najbliższa okolica punktu sprzedaży ” napojów 
alkoholowych . 
Pani Anna Sasin udzieliła wyjaśnienia i odczytała zapis z ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości :jest to obszar mierzony od granicy obiektu, zamknięty trwałą przeszkodą o 
charakterze faktycznym, taka jak krawędź jezdni , zabudowa, która ze względu na swój 
charakter uniemożliwia dostęp oraz kontakt wzrokowy i głosowy , mur bez przejść oraz ciek 
wodny bez bliskich przepraw . 
Pan Józef Migdałek Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych (GK RPA ) w Gminie Stryków  wyjaśnił , że w ostatnim czasie były dokonane 
pomiary odległości punktów sprzedaży alkoholu od miejsc kultu religijnego. Te odległości są 
bardzo różne .Przewodniczący GK RPA poinformował , że brak jest jednoznacznej 
interpretacji co to jest miejsce lutu religijnego , czy wolnostojący krzyż  lub kapliczka jest też 
takim miejscem. Prawnicy nie potrafią się jednoznacznie odpowiedzieć. Budowle te 
niejednokrotnie wzniesione zostały w czasach odległych , zachodzi pytanie kto wydał decyzje 
zezwalające na ich postawienie. W tej chwili jeżeli nawet odległości wymienione w uchwale 
Rady Miejskiej  nie są  do końca zachowane w stosunku do punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych  to musimy mieć na uwadze , że wydane pozwolenia na sprzedaż alkoholu są 
aktualne. Uchwała podjęta przez Radę  Miejską w 2006 r. nie ma drastycznych niedociągnięć 
prawnych. Można doprecyzować określenie miejsc kultu religijnego i zmienić w uchwale  na 
,,kościoły” . Poprzednia uchwała zawierała zapis o 100 m odległości .Zmniejszając odległość 
kierowaliśmy się tym , że powstanie legalnych miejsc sprzedaży alkoholu  zlikwiduje 
nielegalną sprzedaż. 
Na niektórych imprezach można wprowadzić sprzedaż alkoholu za jednorazowym 
zezwoleniem np. motocross , wystawa rolnicza w Bratoszewicach .Handlowce wiedzą w jaki 
sposób mogą sprzedawać alkohol . Nie było zastrzeżeń do tej pory , że imprezy z alkoholem 
odbyły się z zakłóceniem porządku . 
Radny Jarosław Filipiński  stwierdził , że ciężko jest poprawiać coś co już istnieje .Problem 
może stanowić też usytuowanie domu kultury w Strykowie w stosunku do sklepów. 
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Komendant Komisariatu Policji w Strykowie zgłosił takie zastrzeżenia po ostatnich 
dożynkach . 
Pan Józef Migdałek poinformował , że w przypadku dożynek nie było wydawane 
pozwolenie na sprzedaż alkoholu. Podkreślił , że jest zwolennikiem odbywania się imprez bez 
alkoholu . Wydawane są z ograniczeniem i sprzedający wiedzą jakie muszą spełniać warunki. 
Można zmienić regulamin wydawania zezwoleń , ale czy będzie on lepszy ? 
Raz w roku przeprowadzane sa kontrole placówek sprzedających alkohol, robione są 
szkolenia sprzedawców. Nie ma skarg na sklepy , które prowadza sprzedaż napojów 
alkoholowych. Jesteśmy jedna z niewielu gmin , która w całości wpływy z zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu przeznacza na działalność związaną z ustawa o wychowaniu w trzeźwości 
np. zakupione zostały opaski odblaskowe dla uczniów szkół , organizowane są przedstawienia 
w szkołach związane z profilaktyką przeciwalkoholową i antynarkotykową itp. 
 Pan Józef Migdałek nawiązał do posiedzenia Komisji Edukacji … oraz do sposobu 
organizowania zajęć w szkołach w okresie ferii. Poinformował o problemie opieki nad 
uczniami w czasie ferii ze strony nauczycieli i sposobu ich zatrudniania w czasie ferii. 
 
Pani Anna Sasin mówiła o tym , że dla Gminy Stryków ustalony limit punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych wynosi 40 z czego mamy 39 punktów sprzedaży w tym 9 punktów 
gastronomicznych .Decyzje  zezwalające na sprzedaż alkoholu danej placówce  są wydawane 
po uzyskaniu pozytywnej opinii G K RPA .Sekretarz poinformowała , że w przypadku 
radykalnych posunięć i nie przedłużeniu pozwolenia na sprzedaż alkoholu w tych miejscach 
gdzie  są niezgodne odległości od krzyży i kapliczek , wpływy środków z opłat za pozwolenia  
zmniejszyłyby się o ok. 18%  tj. w granicach 27.000 zł w stosunku do roku poprzedniego. 
Zastanowić się też należy nad odległością od boisk . 
 
Radny Mirosław Kucharski  stwierdził , że dyskusja w tej sprawie zmierza do tego  jak 
komuś zaszkodzić bądź nie. 

Komisja Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady Miejskiej w Strykowie 
na posiedzeniu w dniu 10 lutego 2010 r. po dokonaniu analizy zgodności  i sposobu  
realizacji  uchwały  Nr LI/374/2006 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 26 kwietnia 2006 r.  
w sprawie  ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Stryków miejsc sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych z  ustawą  z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi ( Dz. U. z 2007 r. Nr 70, poz. 473  z późn. 
zmianami) nie dopatrzyła się rozbieżności w wyżej wymienionych aktach prawnych . 

WNIOSEK 

 Komisja wnioskuje o doprecyzowanie zapisu w uchwale Nr LI/374/2006 Rady Miejskiej 
w Strykowie z dnia 26 kwietnia 2006 r.  w sprawie  ustalenia zasad usytuowania na 
terenie Gminy Stryków miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych  
w § 2 ust.1 pkt.1 o brzmieniu ,, przedszkoli, szkół oraz placówek wychowawczo- 
opiekuńczych ” ; 
w § 2 ust.1 pkt.2 o brzmieniu ,, kościołów ” . 
Głosowanie wniosku: 3 głosy za , 2 głosy wstrzymujące się , 0 głosów przeciwnych 

Ad. 2  Sprawy różne. 
 
Radny Jarosław Filipiński  zwrócił się do Przewodniczącego RM z prośbą aby uchwała o 
taryfach za pobór wody i odprowadzanie ścieków była omówiona przed sesją na 
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posiedzeniach wszystkich Komisji stałych RM, co pozwoli na uniknięcie może nie potrzebnej 
dyskusji  w czasie sesji RM tym bardziej , że projekt uchwały zawiera wprowadzenie nowych 
opłat abonamentowych. 
Przewodniczący RM odpowiedział , że skierował uchwałę do zaopiniowania przez 
merytoryczną Komisję RM .Materiały na sesję otrzymują wszyscy radni . Przy podejmowaniu 
uchwały w tej sprawie będą mogli wypowiedzieć się w czasie obrad RM. 
 
Przewodniczący Komisji odczytał pismo Komendanta Placówki Straży Granicznej w Łodzi 
z dnia 1 lutego 2010 r. dotyczące realizacji ustawowych zadań tej placówki realizowanych na 
obszarze województwa łódzkiego oraz nawiązania współpracy z Gminą Stryków  i wsparcia 
finansowego na rzecz Funduszu Wsparcia Nadwiślańskiego Oddziału Straży Granicznej. 
Przewodniczący RM Paweł Kasica poinformował , że w miesiącu marcu 2010 r. zaprosi na 
sesję RM  przedstawicieli Placówki Straży Granicznej w Łodzi. 
 
Radny Jarosław Filipiński   pytał gdzie można  dostać  wydana już monografię Strykowa ? 
 
Pani Anna Sasin Sekretarza Miasta - Gminy Stryków odpowiedziała , że monografia 
dostępna jest w tej chwili w Wydziale Promocji…Urzędu M-G Stryków. W związku z 
wnioskiem Komisji Budżetu … o sprzedaży monografii w cenie 25,00 zł za egzemplarz , na 
sesję w m-cu lutym 2010 r. została przygotowana uchwała zmieniająca Statut Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Strykowie  pozwalająca w ramach zadań statutowych tej jednostki na 
sprzedaż  wydawnictwa . 
Po wyczerpaniu przyjętego porządku posiedzenia Przewodniczący komisji dokonał 
zamknięcia posiedzenia. 
Na tym protokół zakończono. 
Protokółowała : Z. Kubiak 
 
 
 
           Przewodniczący  
          Komisji Ładu ,Bezpieczeństwa Publicznego 
             i Dróg Publicznych Rady Miejskiej  
        w Strykowie  
 
 
         Andrzej Pożarlik  
 
 

 


